

*Requests the secretariat :*

1. To collect full documentation on industrial development plans drawn up in some countries of the Far East and on the need for, and the possibilities of, industrial development of the countries which have not yet drawn up any plan ; and for this object :

(a) To require that such plans for industrial development as are already drawn up in some countries be communicated to the secretariat ;

(b) To invite the other countries to draw up industrial development plans ; to inquire, in co-operation with those countries, into the means which might facilitate the setting up of such plans ; and to assist such countries by providing the assistance of experts as necessary ; and

(c) To submit, to such countries as do not deem it necessary to draw up a full plan for industrial development, questionnaires in order to define the need for, and the possibilities of, industrial development in such countries, the questionnaires to be drafted by the Working Party and not to be copied too closely from questionnaires in use in Europe, but rather to be specially devised to suit each country ;

2. To invite the Working Party, strengthened by such experts as may be necessary, to study the full documentation so collected, in order to fulfil the task which was entrusted to it by the Ootacamund resolution ; <sup>16</sup> particularly, to submit definite concrete findings on the future development of existing industries, on new industries to be created, and on the co-ordination of development plans in various countries ; and to suggest the various methods to be taken in that respect.

The Working Party shall inform the secretariat of the time which it deems necessary effectively to carry out such studies after the necessary material has been collected, and it shall report to each session of the Commission on the progress of its work and at the same time shall propose such action as may seem practicable to it without waiting for the task to be completely fulfilled.

5. INTERIM ARRANGEMENTS FOR DEALING WITH TRADE PROMOTION QUESTIONS

*Resolution of 10 December 1948*  
(E/CN.11/169)

*The Economic Commission for Asia and the Far East*

*Resolves* that the Committee of the Whole which has been set up to deal with industrial development shall be empowered to perform, with respect to trade promotion, including such financial matters and matters concerning trade with Japan as may arise, functions similar to those assigned to it with respect to industrial development.

<sup>16</sup> See *Official Records of the Economic and Social Council, Seventh Session, Supplement No. 12, annex I* (E/CN.11/114).

*Charge le secrétariat :*

1. De réunir une documentation complète sur les plans de développement industriel élaborés dans certains pays de l'Extrême-Orient et sur la nécessité et la possibilité d'encourager le développement industriel des pays qui n'ont pas encore élaboré de plans à cet effet ; et à cette fin :

a) De demander que les plans de développement industriel qui ont déjà été établis dans certains pays soient communiqués au secrétariat ;

b) D'inviter les autres pays à élaborer des plans de développement industriel ; d'étudier, en collaboration avec ces pays, les moyens susceptibles de faciliter l'élaboration de ces plans ; et d'aider ces pays en leur fournissant l'aide technique nécessaire ; et

c) De soumettre aux pays qui n'estiment pas nécessaire d'élaborer un plan détaillé de développement industriel, des questionnaires tendant à préciser la nécessité et les possibilités du développement industriel de ces pays ; ces questionnaires devraient être établis par le Groupe de travail ; ils ne devraient pas s'inspirer de trop près des questionnaires utilisés en Europe, mais être spécialement établis pour les besoins de chaque pays ;

2. D'inviter le Groupe de travail, renforcé par les experts nécessaires, à étudier la documentation complète ainsi réunie, en vue de s'acquitter de la tâche que lui a conférée la résolution d'Ootacamund <sup>16</sup> ; et, en particulier, de soumettre des conclusions concrètes au sujet du développement futur des industries existantes, des nouvelles industries qu'il convient de créer et de la coordination des plans de développement dans les divers pays ; enfin, de suggérer les diverses méthodes à adopter à cet égard.

Le Groupe de travail informera le secrétariat du délai qu'il juge nécessaire pour procéder à ces études après avoir réuni la documentation nécessaire. Il présentera à chaque session de la Commission un rapport sur l'état de ses travaux et, en même temps, proposera les mesures qu'il jugera possible de prendre sans attendre que sa tâche soit complètement achevée.

5. MESURES PROVISOIRES CONCERNANT LES QUESTIONS RELATIVES AU DÉVELOPPEMENT DU COMMERCE

*Résolution du 10 décembre 1948*  
(E/CN.11/169)

*La Commission économique pour l'Asie et l'Extrême-Orient*

*Décide* que le Comité plénier qui a été créé en vue de s'occuper du développement industriel sera habilité à exercer, en ce qui concerne le développement du commerce, et notamment les questions qui pourront se poser en matière de finances et en ce qui concerne le commerce avec le Japon, des fonctions analogues à celles qui lui ont été confiées en matière de développement industriel.

<sup>16</sup> Voir les *Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social, septième session, Supplément N° 12, annexe I*, (E/CN.11/114).